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Andělská sobota.  

Mám radost, když jako zastupitelé pravidelně odsouhlasíme příspěvek na Babybox, na Linku 

bezpečí, neziskové organizace starající se o seniory nebo záchrannou stanici pro zraněná volně 

žijící zvířata. Když jsem měla čtyřicáté narozeniny, poprosila jsem všechny hosty, aby místo 

dárku přispěli do velkého keramického prasátka částkou v ceně dárku. Oslava byla skvělá a 

vybralo se tehdy 20 tisíc na Hospic Dobrého Pastýře v Čerčanech a na Dětský domov ve 

Strančicích. Mimochodem, to je zařízení Středočeského kraje. Podporujeme ho i jako město.  

Když měl kulaté narozeniny kamarád, místo dárku chtěl, abychom přispěli Dobrému andělovi. A 

tak se ze mě stal Dobrý anděl definitivně, s trvalým příkazem na částku z mého platu, která 

odchází každý měsíc.  

Potěšilo mě, že je Dobrým andělem s pravidelným měsíčním darem i paní místostarostka a pan 

místostarosta, stejně jako dalších 48 dárců z našeho města. Prostřednictvím Dobrého anděla 

pomáhají desetitisíce lidí tisícům nemocných pravidelnými měsíčními příspěvky. Nadace všechny 

takto vybrané peníze odešle vždy první pracovní den následujícího měsíce potřebným lidem s 

onkologickým nebo jiným vážným onemocněním. Tímto způsobem Dobří andělé navyšují 

měsíční příjem rodin s dětmi, které přivedla těžká nemoc do finanční tísně, v průměru o 20 %. 

Veškeré provozní náklady nadace hradí ze soukromých financí svých zakladatelů a dalších 

filantropů.  

Že pomáhat je normální, se snažím vštípit i svým dětem.  

Potěšilo mě, když třída mé dcery na základní škole udělala veřejnou sbírku na pomoc holčičce 

Rebece s nemocí motýlích křídel. Byl to jejich nápad a děti se postaraly o plakát i veškerou další 

prezentaci.  

S dětmi také pravidelně běháme noční Běh pro Světlušku a letošní startovné na Pražský 

půlmaraton jsem si koupila za víc peněz na podporu organizace Světlo pro svět.  

Díky milé redaktorce časopisu Maminčin puntík, kde se mnou dělali rozhovor, a já se zmínila o 

běhání, jsem se dozvěděla, že existuje Adventní běhání. Skvělý nápad organizátorky Babety 

Schneiderové, kdy za každý kilometr vyběháte korunu pro hendikepované děti. Ty získají 

speciální pomůcky umožňující jejich zdravotní postižení překonat.  

Když se rozhodnete letos Adventní běhání podpořit, počítejte s tím, že je to brnkačka. Že každý 

den od 1. 12. do 25. 12. alespoň 30 minut běháte. Rychle zjistíte, že to brnkačka není, že najít 30 

minut denně pro sebe je vzácnost, a tak běháte v pět ráno nebo v deset večer. Zapomenete ale na 

neumytá okna a všechny předvánoční stresy, protože máte pocit, že nemůže zklamat, když je to 

pro dobrou věc. Naučíte se převlékat v autě nebo za pařezem, hledáte okruh, kde v noci svítí 

alespoň jedna lampa, vztekáte se, protože baterka v čelovce je zase vybitá, a smějete se, když 

čtete, jak člen skupiny Adventní běhání splní svých 30 minut běhu v pauze mezi dvěma linkami - 

jednou končící a druhou začínající ve vozovně na Bílé Hoře. Je totiž řidičem tramvaje.  

No, a včera jsem objevila další skvělou akci, kterou už nevynechám.  

Na kole dětem Toulavou. Toulavá je turistická oblast a na Kole dětem Toulavou je charitativní 

cyklojízda pro veřejnost, jejímž cílem je získat finanční prostředky na podporu léčby onkologicky 

nemocných dětí. Organizátorem je Jakub Kachlík, jehož syn v pěti letech onemocněl leukémií. Je 

po transplantaci kostní dřeně a díky velké pomoci lékařů a sester z motolské nemocnice byl s 

námi v pelotonu. 

Vyjela jsem v 6 hodin ráno z Liberce, kde jsme měli den před tím s kolegy ze STANu celodenní 

setkání s radními Libereckého kraje a večerní setkání s občany.  

Na startu ve Voticích jsem byla včas i s kolegou, starostou Petrovic a kandidátem na senátora 

Petrem Štěpánkem. Petr měl elektrokolo, které mu nikdo neutajil jako Jardovi Jágrovi, a nestyděl 

se za něj. Jakub Kachlík pohovořil o projektu a předal Josefovi Zimovčákovi šek na 150 tisíc Kč 

pro nadační fond Na kole dětem.  

Víte, kdo je Josef Zimovčák? To nechápete. Je mu 64, je 10násobným mistrem světa v jízdě na 

vysokém kole, držitelem světového rekordu, když za 24 hodin ujel 522,25 kilometru. Na vysokém 



kole ujel také celou trasu Tour de France ve stejných denních dávkách jako profesionální 

závodníci, trasy závodů Giro d'Italia a Vuelta a najel na něm už víc než 300 tisíc kilometrů.  

Založil nadaci Na kole dětem a vybral pro onkologicky nemocné děti už 12 tisíc korun. 

Pan starosta Votic Jiří Slavík odstartoval peloton asi 120 cyklistů a atmosféra byla jedinečná, 

když jsme jeli všichni společně, kochali se krajinou s loukami a lesy, kostelíky na návsích.  

Toulavou stojí za to navštívit. V čele jel Josef Zimovčák na vysokém kole a takovou rychlostí, že 

jsem nevěřila. První zastávka byla v Sedlčanech, kde turistickou oblast Toulavou představila paní 

ředitelka Štěpánka Barešová, a cyklisty přivítal pan starosta Miroslav Hölzel. Peloton se rozrůstal 

až na více jak 150 cyklistů. 

V Počepicích nás U Radešínka uvítal majitel Pavel Hejhal s celou zapojenou makající rodinou. 

Připravili pro všechny občerstvení a já se opět přesvědčila, že když má někdo dobré nápady, 

energii je prosadit a dělá to dobře, dá se podnikat i v sebemenší vesničce.  

Pak už byly Petrovice, kde se o zázemí postaral pan starosta Petr Štěpánek. Hrála country kapela a 

všichni se najedli před další cestou do Sedlce - Prčic a zpátky do Votic  

Já se v Petrovicích na radnici hodila z cyklistického do gala, přezula se po 39 km na kole do 

lodiček a jela na oslavu 800 let od první zmínky osady Vletice.  

Celý den byl ve mně pocit uspokojení, že sobota byla andělská a měla větší smysl, než dny, kdy 

nikomu nepomůžete.  

Mějte krásný celý příští týden.  

„Můžeš-li pomoci, pak pomoz. Pokud ne, alespoň neškoď.“ Dalajláma 
 


